
                                                     Protokół Nr III/10 
z  sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej 04 lutego 2011 r. 
w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 1000 otworzył obrady III sesji Rady Gminy
Stargard Szczeciński . 
Po powitaniu oświadczył ,Ŝe zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych ,
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji i uchwał .
Radny nieobecny : 
1.Nowicki Tomasz – nieobecność usprawiedliwiona 
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy
Makowski ,Sekretarz Gminy Danuta śygadło .
Ponadto obradom sesji przysłuchiwała się przedstawicielka prasy lokalnej i w części drugiej sesji
radca prawny Roman Janił .
Ponadto w obradach sesji uczestniczyły dwie przedstawicielki Zarządu Stowarzyszenia Kultury
Ludowej z siedzibą w Koszewie . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik  nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu . 
Protokół Nr III z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 grudnia  2010 r. , został przyjęty
jednogłośnie  bez odczytywania .
Przewodniczący rady zgłosił wniosek formalny  na prośbę Wójta Gminy o zmianę porządku obrad
sesji poprzez wprowadzenie dodatkowego projektu chwały Nr III/23/11 w sprawie protestu
wyborczego jako pkt 9 porządku obrad .
Wójt Gminy  uzasadniając swoją prośbę m.in. poinformował ,Ŝe w dniu 03 lutego 2011 r.  wpłynęło
pismo w którym to dziewięciu mieszkańców Lubowa zwraca się z   prośbą o weryfikację listy osób
biorących udział w wyborach w dniu 19 stycznia  2011 r i wnoszą o uniewaŜnienie wyborów
sołtysa  i rady sołeckiej, następnie  wójt odczytał to pismo .Ponadto wójt poinformował ,Ŝe podczas
zebrania wiejskiego padło zapytanie , czy wszyscy biorący udział w zebraniu są osobami
uprawnionymi , w odpowiedzi wójt poinformował ,Ŝe nie posiada spisu wyborców , a obecne osoby
dobrze wiedza czy są wpisane do rejestru wyborców czy nie , a zatem czy mogą głosować  .Po
weryfikacji listy osób uczestniczących w zebraniu , okazało się Ŝe osoba uczestnicząca w pracach
komisji skrutacyjnej nie była wpisana do stałego rejestru wyborców , a w głosowaniu wzięło udział
56 osób – zgodnie z listą obecności .Wójt równieŜ poinformował ,Ŝe nowo wybrana Pani Irena
Cichanowicz nie jest zameldowana  na pobyt stały , ale jest wpisana do rejestru wyborców i posiada
prawa wyborcze.  Zgodnie z § 16 statutu uprawnieni mieszkańcy mogą  składać protest wyborczy w
terminie 14 dni od daty wyboru sołtysa i rady sołeckiej , więc  po potwierdzeniu   przez sekretarz
Ŝe termin został zachowany   wójt  poinformował ,Ŝe protest został złoŜony w terminie  .
Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych przewodniczący  rady , zapytał się kto z radnych
jest za przyjęciem wniosku dotyczącego zmiany porządku obrad na prośbę Wójta Gminy poprzez
wprowadzenie dodatkowo punktu jako pkt 9 :
9.Podjęcie uchwały w sprawie protestu wyborczego 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” ,
„przeciw” 0 i głosy wstrzymujące się „ 0 – podjęła  wniosek . 
Do porządku obrad sesji ze strony radnych nie było   uwag i zapytań .
Wobec powyŜszego Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14
głosami „za”, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 - przyjęła  porządek obrad III sesji Rady
Gminy uwzględniając w/w wniosek .
Porządek obrad III sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w wersji jaką otrzymali radni 
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przedstawiał się następująco : 

1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad III sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr II/10   z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
      29  grudnia  2010 r.  
 2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński
4.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin
5.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań  i

kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński  w  obrębie
ewidencyjnym Ulikowo 

6.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2011
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich  
   Euroregionu Pomerania 
8.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
9.Informacja Wójta Gminy nt. Gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz utrzymaniu 
   gminnych obiektów i urządzeń  uŜyteczności publicznej w roku 2010 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 
10.Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia  mieszkańców 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
11.Ocena działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Klępinie 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
12.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
13.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
14.Odpowiedzi na interpelacje radnych
15.Wolne wnioski i zapytania
16.Sprawy róŜne
17.Ustalenie terminu następnej sesji
18.Zamknięcie obrad  sesji

Porządek obrad III sesji   Rady Gminy Stargard Szczeciński  dnia 04 lutego 2011 , który rada przyjęła i
według którego obradowała , przedstawiał się następująco :  

1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad III sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr II/10   z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
      29  grudnia  2010 r.  
 2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński
4.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin
5.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań  i

kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński  w  obrębie
ewidencyjnym Ulikowo 

6.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2011
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich  
   Euroregionu Pomerania 
8.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
9.Podjęcie uchwały w sprawie protestu wyborczego
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10.Informacja Wójta Gminy nt. Gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz utrzymaniu 
   gminnych obiektów i urządzeń  uŜyteczności publicznej w roku 2010 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 
11.Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia  mieszkańców 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
12.Ocena działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Klępinie 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
14.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
15.Odpowiedzi na interpelacje radnych
16.Wolne wnioski i zapytania
17.Sprawy róŜne
18.Ustalenie terminu następnej sesji
19.Zamknięcie obrad  sesji

Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Brak interpelacji radnych .
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr III/19/11 w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami "za" ,
"przeciw " 0 i "głosy wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr III/19/11 , która stanowi załacznik nr 3
do protokołu . 
Ad.4
Podjęcie uchwały Nr III/20/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennegow obrębie ewidencyjnym Strachocin 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami "za" ,
"przeciw " 0 i "głosy wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr III/20/11 , która stanowi załacznik nr 4
do protokołu . 
Ad.5
Podjęcie uchwały Nr III/21/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w
obrębie ewidencyjnym  Ulikowo 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami 'za” , „przeciw”
0  i głosy „ wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr III/21/11 , która stanowi załącznik nr 5 do
protokołu . 
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr III/22/11 w sprawie planu pracy Rady Gminy na rok 2011 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami 'za” , „przeciw”
0  i głosy „ wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr III/22/11 , która stanowi załącznik nr 6 do
protokołu . 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr III/23/11 w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich 
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Euroregionu Pomerania 
Wójt Gminy, a potem sekretarz poinformowała jakie korzyści ma  gmina  z tytułu przynaleŜności do
Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania , a odpowiadając na zapytanie radnego Bogdana
Chaładusa wójt  poinformował ,Ŝe w 2010 rok gmina zapłaciła składkę w wysokości 6 849.60 zł tj. 0.60
zł na jednego  mieszkańca gminy . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za” ,
„przeciw” 0  i  1 głosie „ wstrzymującym się „0 – podjęła uchwałę Nr III/22/11 , która stanowi załącznik
nr 7 do protokołu .
Ad.8 
Podjęcie  uchwały Nr III/24/11 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały i poinformował o zmianie daty zebrania w
Tychowie uzasadniając dlaczego jest ta zmiana  , radni zmianę daty nanieśli w swoich projektach
uchwał, nie zgłaszając uwag . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili .
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” ,
„przeciw” 0  i głosy „ wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr III/24/11 , która stanowi załącznik nr 8
do protokołu . 
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr III/25/11  w sprawie protestu wyborczego 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały .
Wójt Gminy  poinformował ,Ŝe po dokładnym wyliczeniu stwierdzono jednak ,Ŝe termin złoŜenia
protestu( pisma mieszkańców )   nie został  zachowany, poniewaŜ  wpłynął jeden dzień po terminie .
Przewodniczący rady odnosząc się do tej sprawy m.in. powiedział , Ŝe faktycznie nie został dotrzymany
termin złoŜenia protestu . JednakŜe , aby   nie wpłynęło to ujemnie  na powstałą sytuację  w wiosce, dla
dobra mieszkańców naleŜy podjąć decyzję o przyjęcie tego protestu i podjęcia uchwały .
Radny Kornet m.in. powiedział ,Ŝe popiera wypowiedź przewodniczącego i uwaŜa ,Ŝe nie naleŜy dzielić
mieszkańców tej miejscowości .
Radna Lenda Agnieszka - powiedziała ,Ŝe niech mieszkańcy  jeszcze raz spróbują zagłosować i niech
sami rozwiąŜą ten problem  .
Wobec braku dalszych uwag i pytań przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” ,
„przeciw” 0  i głosy „ wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr III/25/11 , która stanowi załącznik nr 9
do protokołu . 
Ad.10
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu Pan Hubert Lis odczytał opinię 
komisji odnośnie informacji Wójta gminy nt. gospodarki  gruntami i nieruchomościami oraz utrzymaniu
gminnych obiektów i urządzeń  uŜyteczności publicznej w roku 2010 , a mianowicie : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu przyjęła przedstawioną informację i pozytywnie
zaopiniowała gospodarkę gruntami i nieruchomościami w 2010 r. oraz utrzymanie gminnych obiektów
uŜyteczności publicznej . 
Radni uwag i pytań do w/w informacji nie zgłosili .
Ad.11
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię komisji
odnośnie oceny działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców , a mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 01 lutego 2011 r. przyjęła informację i
pozytywnie oceniła działalność Gminy na rzecz ochrony zdrowia .
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.12
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda poinformowała ,Ŝe komisja nie wypracowała
opinii odnośnie tematu – ocena działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Klępinie , poniewaŜ w
przedstawionym sprawozdaniu zabrakło danych finansowych i dlatego komisja wnosi o uzupełnienie tj. 
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sporządzenie dodatkowej informacji zawierającej dane finansowe za rok 2010  oraz planowane wydatki 
na rok 2011 .
Przewodniczący rady odnosząc się do sprawozdania zaznaczył ,Ŝe do sprawy biblioteki rada wróci i
dokładnie naleŜy przeanalizować sprawę dotyczącą wyprowadzania bibliotek publicznych ze szkół .
Wójt Gminy – odpowiedział na zapytanie radnego Bogdana Chaładusa odnośnie nowego miejsca
lokalizacji biblioteki w Pęzinie .
Ad.13
Wójt Gminy przedstawił informację na temat swojej działalności w okresie międzysesyjnym, a
mianowicie : 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:

1. Naliczono opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z jej podziałem,
    dla 28 działek (wysokość opłaty od 300 zł do 3 240 zł)
2. Wybrano wykonawcę  na oszacowanie wartości 8 nieruchomości – wybrano Biuro Wyceny 
    Nieruchomości DOM-MECH – cena 3 490 zł.
3. Wystawiono 8 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych na terenie gminy
4. Poświadczono 11 oświadczeń o powierzchni uŜytków rolnych wchodzących w skład 
    gospodarstwa rodzinnego, 12 oświadczeń o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego oraz 2
    oświadczenia o posiadaniu praktycznych kwalifikacji rolniczych
5. Wydano 7 zezwoleń na usunięcie drzew 
6. Wydano postanowienie w sprawie postępowania dotyczącego wydania decyzji środowiskowej 
    na: „Modernizacja obiektów inwentarskich zlokalizowanych na terenie fermy w Krąpielu, do 
    czasu przedłoŜenia przez wnioskodawcę raportu o oddziaływaniu przedsięwzięcia na środowisko

W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji wykonano: 
1. Wykonano odśnieŜenie dachów na budynkach gminnych – Pęzino, Lubowo, Poczernin, 
    Strachocin, Święte, Sowno, itd. 
2. Wykonano przepust wód gruntowych pod drogą w Poczerninie i wykonano kilkakrotne usuwanie
    lodu na tej drodze
3. WyraŜono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg gminnych i przyłączy gazowych, 
    kanalizacyjnych 4 szt. zjazdów na tereny działek – 6szt.
4. MontaŜ czasowy znaków drogowych na drodze gminnej na odcinku Lubowo – śarowo 
    (18.01 – 28.01), droga była zamknięta.

W Referacie Planowania Przestrzennego:
1. Wydano:
   - 44 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,   
   - 5 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,   
   - 8 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego i Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
      przestrzennego gminy,  
  - 9 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
      uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
  - 48 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
      oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
  - trwają przygotowania do Narodowego Spisu Powszechnego (8.04 .2011 r.– 30.06.2011 r.), obchód 
    spisowy   rachmistrzów –1 - 17 marca 2011 r. 

Informacja Wójta nt. działalno ści w okresie międzysesyjnym:
- w  miesiącu styczeniu rozpoczęły się  zebrania wiejskie w sołectwach na terenie gminie w związku z
wyborami sołtysów i   rad sołeckich .

       -  w dniu 21.01.2011 r. i  28.01.2011  r. –  odbyły  się spotkania w szkole w Koszewie 
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Radni uwag i pytań  do przedstawionej informacji nie zgłosili .
Ad.14
Przewodniczący Rady Gminy poinformował ,Ŝe wystąpił z pismem do Wydziału Nadzoru i Kontroli
Urzędu Wojewódzkiego z zapytaniem czy rada moŜe wprowadzić  zakaz hodowli norek na terenie
gminy .
Następnie przestawił pisma jakie wpłynęły do rady od ostatniej sesji , a mianowicie :
- pismo Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na temat  Ŝywności ,
- pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie   ( pierwsze dotyczy zlecania zadania i
udzielenia dotacji   , a drugie pismo  to  opinia o prawidłowości planowanej   kwoty długu jednostki
samorządu terytorialnego i opinia o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetu Gminy Stargard
Szczeciński w 2011 r. ) 
- pismo  Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie zmian w urzędowym nazewnictwie 
  miejscowości na terenie gminy – dot. Warchlina , iŜ ukończono proces legislacyjny dotyczący wniosku
  Rady Gminy , a w przypadku podjęcia przez organ gminy kolejnego wniosku naleŜy wziąć  pod uwagę
  wszystkie argumenty przytoczone przez Komisje we wcześniejszych pismach . 
Ad.15 
Brak interpelacji .
Ad.16
Radny Bogdan Chaładus – zabierając głos wrócił ponownie  do sprawy dotyczącej świetlic
środowiskowych ,a mianowicie ich godzin pracy ,poniewaŜ   proponował zmianę godzin pracy , a nie
ich przedłuŜenie .
Sekretarz Gminy wyjaśniła ,iŜ gmina wystąpiła z pismem i został przedstawiony nowy harmonogram
pracy świetlic przez TPD na terenie gminy .
Radny Chaładus – powiedział ,Ŝe proponował zmianę godzin pracy świetlicy tak , aby była czynna od 
godz. 16 do godz.  21 , a nie do godziny 20 i dlatego jeszcze raz proponuje zmianę godzin pracy tj. od
godz. 16 do 21 i to codziennie , aby młodzieŜ miała moŜliwość skorzystania ze świetlicy w godzinach
późniejszych .
Sekretarz Gminy odpowiedziała , Ŝe gmina wróci do tej sprawy i wystąpi z pismem do TPD .
Radny Marian Góra – zapytał  o pomieszczenie na świetlicę wiejską w Witkowie Pierwszym  w
budynku po jednostce wojskowej , czy są podjęte jakieś działania.
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe  w tej sprawie gmina wystąpiła do Agencji Mienia Wojskowego w
Szczecinie o nieodpłatne przekazanie .
Radny Hubert Lis – powiedział ,Ŝe nieprzejezdny  jest odcinek drogi Grabowo-Kiczarowo . 
Przewodniczący rady wyjaśnił ,Ŝe jest zamknięta ze względu na lód ,poniewaŜ woda płynie z wyŜej
połoŜonych pól i zamarza . 
Radny Jarosław Kornet – poinformował ,Ŝe został rozwiązany problem który wystąpił przy pracach
związanych z odwodnieniem teren wokół  świetlicy w Poczerninie , woda została odprowadzona .
Jednak ta woda i koparka zniszczyła drogę poinformował radny.
Radny zwrócił uwagę co do sposobu przeprowadzenia wody przez posesję p. Robaczewskiego  , gdzie
wyraził zgodę , a syn jako właściciel zaŜądał jednorazowej opłaty , a Pani Kitajewska wyraziła zgodę
nieodpłatnie .
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe gmina jednorazowo zapłaciła 3 tys zł , a  o wyborze  miejsca
zadecydował wykonawca. 
Radny Jarosław Kornet poruszył sprawę dotyczącą odcinaka drogi Lipnik-Lubowo , gdzie na odcinku
około 30 m  droga jest zalana i nie była przejezdna , co z tym odcinkiem , czy go nie podnieść .Radny
równieŜ poinformował ,aby przyjrzeć wykonaniu drogi w Rogowie odnoście odprowadzenia wody i
czyszczenia rowów .
Radna Agnieszka Lenda poinformowała  o tym ,iŜ na podstawie zdjęć, które obejrzała moŜna
wywnioskować jak jest poniszczony sprzęt będący na wyposaŜeniu  sołectwa Lubowo .
Radny Daniel Lesner – poprosił o ustawienie znaku ostrzegawczego na odcinku drogi z Grzędzic do 
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śarowa w tym miejscu drogi gdzie jest duŜo dziur .
Wójt Gminy – przypomniał o sprawie zmiany nazwy miasta Stargard Szczeciński na Stargard i wydania
przez organ stanowiący gminy opinii w tej sprawie .
Sekretarz Gminy odnosząc się do tego tematu powiedziała  , Ŝe skoro musimy wydać opinię to dobrze
byłoby  zaprosić przedstawiciela urzędu miasta do przedstawienia tego problemu  na sesji .
Radni przychylili się do tej propozycji .
Kolejno odbyła się dyskusja na temat placówki oświatowej tj. Szkoły Podstawowej w Koszewie .
Jako pierwszy głos zabrał wójt gminy i poinformował ,Ŝe szczegółowo omawiana była ta   sprawa  na
posiedzeniach komisji , ale mimo to omówił jak wyglądał przebieg zebrania zorganizowany w dniu 21
stycznia 2011 r. i w dniu 28.01 .2011 r. Na samym początku poinformował o treści pism złoŜonych
przez Panią Dyrektor Szkoły – Koszewo w dniu 20.09.2010 r. i 25.01.2011 r . Poinformował jak
wyglądała by pomoc gminy jeŜeli szkoła została by płynnie przejęta przez Stowarzyszenie (dzierŜawa
budynek , sprzęt , uśredniona subwencja, koszty róŜnych mediów ) .  
Radna Więcek Sylwia jako mieszkanka Koszewa  zabierając głos w tej sprawie m.in. powiedziała , Ŝe
Stowarzyszenie nie jest w stanie poprowadzić tej szkoły ,Ŝe  rodzice na pierwszym spotkaniu
dowiedzieli się dopiero o prawdziwej sytuacji  szkoły .Stowarzyszenie powstało bo szły głosy po
miejscowości ,Ŝe będzie likwidowana szkoła .Stowarzyszenie działa juŜ 1,5 roku i Gmina od
Stowarzyszenia nie otrzymała uchwały wyraŜającej wolę   przejęcia prowadzenia szkoły  .Odnosząc się
do pism przedstawionych przez wójta , radna powiedziała ,ze nie mieli takiej wiedzy , Ŝe pisma  takie
wyszły od Pani Dyrektor .
Kolejno radna zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie tej szkoły na warunkach jakich jest obecnie
jeszcze przez budŜet gminy 2011-2012 . 
Odnosząc się do demografii  zaproponowała, aby pozyskać uczniów ze Skalina , bo uczęszczają do
szkoły w Kunowie gm. Kobylanka , gdzie od tego roku dzieci dojeŜdŜają autobusem MZK .
Pani Kasprzyk sołtys sołectwa Skalin wyjaśniła ,Ŝe dzieci  w wieku 5-6 lat dowoŜeni są przez 
rodziców i powiedziała jak została załatwiona sprawa dowozu starszych dzieci  przez wojta gminy
Kobylanka ,
Radna Sylwia Więcek – powiedziała m.in. ,Ŝe ma propozycję aby spotkać się z mieszkańcami Skalina i
przedstawić sytuację szkoły w Koszewie , zapoznać się z sytuacja w szkole w Kunowie .
 Przypomniała o tym ,Ŝe  wójt powiedział na zebraniu , Ŝe nie miał zamiaru zamykać szkoły w
Koszewie .
Następnie głos zabrała uczestnicząca w obradach sesji przedstawicielka Zarządu Stowarzyszenia Pani
Edyta Cieślik , która  między innymi wyjaśniła ,Ŝe Zarząd Stowarzyszenia i członkowie  nie podjęli
uchwały o przejęciu i o prowadzeniu  szkoły . Zebranie w dniu 21.01.2011 zakończyło się nie
podejmowaniem Ŝadnych decyzji i 28.01.2011 r. nie było Ŝadnego Zarządu Stowarzyszenia , a pismo
wpłynęło 25 stycznia 2011 r. do Wójta  Gminy .
Wójt Gminy – odnosząc się do w/w wypowiedzi stwierdził ,Ŝe w Stowarzyszeniu panuje bałagan.
Przewodniczący rady – zabierając głos m.in. powiedział ,Ŝe o tej sprawie trzeba było juŜ rozmawiać rok
lub dwa lata temu ,  a  mieszkańcy o tym wiedzieli i dlatego zaczęło zawiązywać się  Stowarzyszenie .
Wójt Gminy – poinformował , Ŝe  około 5 lat temu  podejmowane były pierwsze kroki  celem
zarejestrowania Stowarzyszenia.Były jakieś problemy z jego rejestracją , a istnieje 1,5 roku .Dyskusji na
temat tej szkoły nie było  poza jednym wyjątkiem . 
Radna Sylwia Więcek – powiedział ,Ŝe stąd jej wniosek, aby szkoła pozostała .
Radziła porozmawiać ze rodzicami dzieci ze Skalina , gdzie 5  dzieci uczęszcza do szkoły w Koszewie.
Według radnej gmina likwidując szkołę pozbawi mieszkańców ośrodka kultury .
Pani Edyta Cieślik  z Zarządu Stowarzyszenia zwróciła się z apelem  ,aby nie likwidować szkoły by
działała dalej . Stowarzyszenie nie ma Ŝadnej koncepcji jej prowadzenia , bo groziłaby jej klęska i
upadek .
Pani Kasprzyk sołtys sołectwa Skalin – zaproponowała ,aby radna zrobiła spotkanie z rodzicami w
Skalinie . Pozytywnie mówiła na temat prowadzonej szkoły w Kunowie i Ŝe będzie jeszcze
rozbudowana .
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Wójt Gminy -poinformował ,Ŝe odbyło się  kilka spotkań z rodzicami w Skalinie , był zorganizowany
dowóz do szkoły w Koszewie , aby rodzice zapoznali się z  funkcjonowanie szkoły.
Radny Jarosław Kornet – zapytał się ile było dzieci w likwidowanych do tej pory szkołach i tutaj radny
Grabski odpowiedział ,Ŝe w Barzkowicach było 76  dzieci , to w Koszewie jest 36 dzieci i naleŜy
zwrócić uwagę ,Ŝe w tej szkole odbywa się nauka w klasach łączonych . 
Przewodniczący rady powiedział ,Ŝe jest za likwidacją tej szkoły . Dodał ,Ŝe jest problem tego rodzaju
poniewaŜ  dzieci z terenu naszej gminy nie chcą uczęszczać do naszych szkół . Dzieci ze Skalina
powinny trafić do Koszewa , mamy rozeznanie jakie są koszty. Jeśli nie podejmiemy decyzji w tym roku
to wróci sprawa w następnym roku , zdaniem przewodniczącego ta szkoła nie ma racji bytu , brak w
pełni wyposaŜonej sali gimnastycznej, a nauka odbywa się w łączonych klasach. NaleŜałoby się skupić
na 3-4 szkołach na terenie gminy , bo teraz nie ma problemu z dowozem dzieci do szkół .
Zastępca Wójta poinformował ,Ŝe do szkoły w Kunowie uczęszcza 66 uczniów z tego 27 dzieci z terenu
gminy Stargard i z samego Skalina 20 dzieci . Do jakiej szkoły dziecko będzie uczęszczać , decyduje
rodzic o liczbie dzieci będziemy wiedzieli dopiero we wrześniu  .     
Radna Agnieszka Lenda zabierając głos w tej sprawie  m.in. powiedziała ,Ŝe Stowarzyszenie nie miało
takiej wiedzy o pismach , bo Pani Dyrektor działała sama  . Radna zaproponowała ,Ŝeby dać czas
Stowarzyszeniu , aby mogło ono podjąć konkretne działania .
Przewodniczący rady – zapytał się z czego Stowarzyszenie pozyska środki finansowe . 
Przedstawicielka zarządu Stowarzyszenia Pani Renata Stachura   powiedziała , aby dać jeszcze szanse
na pozyskanie tych środków . Niech szkoła  w 2011/2012 będzie finansowana z budŜetu gminy .
Radna Sylwia Więcek – poinformowała o piśmie zarządu ASTRA sp. z o.o.  w Stargardzie  prezes Pan
Sterna , gdzie m.in.  wyraŜają chęć przejęcia  w bezpłatne uŜytkowanie  budynków szkoły wraz z
przynaleŜnymi terenami na  prowadzenie działalności edukacyjnej . Zapytała się czy nowa rada musi
zaczynać od likwidacji szkoły . 
Mówiła o tym ,Ŝe w latach wcześniejszych , został sprzedany m.in.   pałac, ziemia  w Koszewie   
Zastępca Wójta poinformował o współpracy szkoły w Koszewie  i Pęzinie w ramach programu
„Olimpijczyk „ .Szkoła Koszewo przy realizacji programu współpracuje z firmą Pana Sterny. 
Wójt Gminy – odnosząc się do pisma zarządu ASTRA sp. z o.o. powiedział ,Ŝe absolutnie nie wchodzi
to w grę i kolejno wyjaśnił ,Ŝe to  nie gmina sprzedała pałac w Koszewie i ziemię , a zrobiła to Agencja
Własności Rolnej  Skarbu Państwa nie pytając gminy , bo wtedy był taki kierunek . Wójt przypomniał
Ŝe w tamtym czasie rada gminy podjęła  uchwałę o przejęcie gospodarstw na mienie  gminy od agencji .
Kolejno głos zabrał sołtys z Lipnika p. Gładysz i powiedział o przeniesieniu biblioteki ze szkoły w
Grzędzicach do innego pomieszczenia i to dalej , gdzie zdaniem sołtysa biblioteka powinna być w
szkole , aby dzieci mogły z niej korzystać . 
Zastępca Wójta wyjaśnił ,Ŝe wyjaśnił iŜ przenoszona jest tylko biblioteka  publiczna , a w szkole
pozostaje biblioteka szkolna.
Radny Daniel Lesner – odnosząc się do sprawy przeniesienia biblioteki publicznej w Grzędzicach do
świetlicy wiejskiej powiedział ,Ŝe to był taki zamiar bo będzie prowadzona „kawiarenka internetowa” .
Przewodniczący rady powiedział ,aby w następnym tygodniu zostało zwołane spotkanie z rodzicami w
Skalinie .
Radna Więcek Sylwia – zabierając głos m.in.  ponownie zwróciła się z apelem do radnych , aby jeszcze
dać tej szkole jeden rok szkolny 2011-2012 , poszukać oszczędności w samej szkole . 
Sołtys ze Skalina p. Kasprzyk powiedziała ,Ŝe w przypadku likwidacji szkoły w Koszewie to moŜe się
tak okazać ,Ŝe dzieci z Koszewa trafią do szkoły w Kunowie a nie do Grzędzic . 
Podsumowując cała dyskusję przewodniczący rady powiedział ,Ŝe trudno na dzień dzisiejszy podjąć
decyzję w sprawie szkoły w Koszewie , ale musimy stworzyć takie warunki w naszych szkołach , aby
dzieci nie odchodziły do innych szkół 
Radna Sylwia Więcek zapytała  czy moŜe zapytać kaŜdego radnego o jego zdanie w tej sprawie . 
Radny Jarosław Kornet – odpowiedział ,Ŝe jego zdaniem nie widzi takiej potrzeby . 
Ad.18 
Przewodniczący rady poinformował ,Ŝe termin zwołania następnej sesji  to 25 luty lub 04 marca 2011 r.
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 i  dodał ,Ŝe sesja poprzedzona będzie posiedzeniami komisji i tutaj przewodniczący poszczególnych
 komisji podali tematy wynikające z planu pracy do przygotowania , a mianowicie : 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu :
   1.Ocena realizacji zadań w zakresie  ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z   
      terenu gminy – stanowisko komisji na sesję ,
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty :
  1.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół  za rok 2010. Analiza remontów oraz 
     doposaŜenie szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów w roku 2010 – opinia 
     komisji na sesję ,
 2.0cena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010 – opinia komisji na sesję ,
 - komisja rewizyjna :
   1.Ocena realizacji uchwał rady Gminy za 2010 rok – opinia komisji na sesję  .
Ad.19.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował
wszystkim za udział i o godz. 1300 zamknął obrady III sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .
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